

NEW JSIS MEDICAL REFUNDS CEILINGS **POSITIVE STEP FORWARD, YET STILL INSUFFICIENT**





In April 2022, our newsletter (**TAO's** Hot Issues) highlighted the issue of the reimbursement ceilings for medical expenses, which had not been updated since 2007 despite significant inflation in recent years.

We now welcome the decision adopted in November 2023 -after 17 long years- of the Joint Sickness Insurance Scheme (JSIS) to finally increase most of these limits and expand access to medically assisted procreation.

In its decision of November 17, 2023, the Commission raised the ceilings for several services:

- Consultations with a general practitioner: from €35 to €42
- Consultations with a specialist: from €50 to €64
- Dental care, including:
 - Gold or ceramic inlay, cast core: from €250 to €350
 - Cast crown, telescopic crown, metal-ceramic crown or element, ceramic veneer: from €250 to €350
 - Attachment (Dolder bar: per abutment): from €250 to €350
- Hearing aids and repairs: from €1,500 to €1,800
- Incontinence equipment : from €600 to €1,320

Additionally, the ceilings for infertility treatments and medically assisted procreation have also been raised.

We consider this adaptation to be a first step in catching up with the JSIS ceilings which have not been raised for so long. It should be noted, however, that this measure does not compensate for the inflation of the medical costs of the care concerned. In addition, other ceilings should also be adapted. We therefore ask the Commission (PMO) as JSIS manager to adjust the ceilings that have not been adapted since 2007.

Structurally, in order to avoid having to wait for another 17 years before the next revision of the rules (general implementing provisions), **TAO** invites the PMO in connection with the JSIS to discuss a system for dynamic adjustment of ceilings on an annual basis. We propose that a more effective monitoring system is set up to ensure that the ceilings adapt faster to runaway price increases of all types of medical expenses.

The options are diverse, and it is of course clear that the discussion should focus on the budgetary impact of such changes, while taking into account the reserve of the scheme, which is now EUR 397 million according to its latest report.

TAO will continue following this file, which concerns all categories of staff.

Your **TAO** team





Staff association of the European Commission

**NOUVEAUX PLAFONDS POUR LES REMBOURSEMENT DES
FRAIS MÉDICAUX
PAS EN AVANT, MAIS TOUJOURS PAS SUFFISANT**



Bruxelles, le 25 juin 2024

EN

En avril 2022, dans notre newsletter (**TAO** Hot Issues), nous avons soulevé la question des plafonds appliqués aux remboursements des frais médicaux, qui n'avaient pas été actualisés depuis 2007 malgré l'importante inflation des dernières années.

Nous saluons que le RCAM a finalement décidé en novembre 2023 -après 17 longs années- d'augmenter, pour la plupart, ces plafonds, tout en élargissant l'accès à la procréation médicalement assistée.

Dans sa décision du 17 novembre 2023, la Commission a augmenté les plafonds pour plusieurs prestations:

- Consultations chez un médecin généraliste : de 35 € à 42 €
- Consultations chez un spécialiste : de 50 € à 64 €
- Soins dentaires, notamment :
 - Inlay or ou céramique, faux moignon coulé il est passé de 250 € à 350 €
 - Couronne coulée, coiffe télescopique, couronne ou élément céramo-métallique, facette céramique il est passé de 250 € à 350 €
 - Attachement (barre Dolder: par pilier) il est passé de 250 € à 350 €
- Appareils auditifs et réparations : de 1 500 € à 1 800 €
- Matériel pour l'incontinence : de 600 € à 1 320 €

De plus, les plafonds ont également été revus à la hausse pour les traitements d'infertilité et de procréation médicalement assistée.

Nous considérons que cette adaptation constitue une première étape d'un rattrapage concernant les plafonds du RCAM qui n'avaient pas été relevés depuis si longtemps. Il faut noter nonobstant que cette mesure ne rattrape pas l'inflation des frais médicaux des soins concernés. Par ailleurs, d'autres plafonds devraient également être adaptés. Nous demandons donc à la Commission (PMO) en tant que gestionnaire du RCAM de procéder à l'adaptation des plafonds qui n'ont pas été touchés depuis 2007.

De manière structurelle, afin d'éviter de devoir attendre encore 17 ans avant la prochaine révision des DGE, la **TAO** invite le PMO en relation avec le CGAM à discuter d'un système d'adaptation dynamique des plafonds sur une base annuelle. Nous proposons qu'il y ait un Système de surveillance plus rapproché et effectif pour assurer une meilleure adéquation des plafonds à l'emballlement des frais médicaux de toute nature. Les options sont diverses, et il est bien entendu évident que la discussion devrait porter sur l'impact budgétaire de tels changements, tout en prenant en compte la réserve du régime qui se monte à

397 millions EUR à présent selon son dernier rapport.

La **TAO** suivra avec attention ce dossier qui concerne l'ensemble des catégories du staff.

Votre équipe **TAO**



Your **TAO** team:

Raúl Trujillo Herrera, Rosario de Simone, Egzona Curraj,
Glen Campbell, Cristina Perret

Join TAO-The Independents to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO -The Independents

European Commission

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // osp-tao-afi@ec.europa.eu

 tao-afi.eu

You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-The Independents is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.